

Academic Resource Search, More than a billion sources: encyclopedia, monographies, magazines.	www.refseek.com	البحث في الموارد الأكاديمية. أكثر من مليار مصدر: موسوعات، دراسات، ومجلات.
A search for the contents of 20 thousand worldwide libraries. Find out where lies the nearest rare book you need.	www.worldcat.org	ابحث عن محتويات ٢٠ ألف مكتبة حول العالم. اكتشف أقرب كتاب نادر تحتاجه.
The site is an important database for scientists and engineers by the Institute of Engineering and Technology. Inside you will find nearly 13 million literary abstracts of research in the fields of physics and engineering	http://www.theiet.org /resources/inspec/	يُعد هذا الموقع قاعدة بيانات مهمة للعلماء والمهندسين، تابعة لمعهد الهندسة والتكنولوجيا. ستجدون فيه ما يقرب من 13 مليون ملخص بحثي في مجالات الفيزياء والهندسة.
The engine allows finding a wealth of electronic publications in mathematics, science, and study materials in various fields. You can search for what you need among 756,133 documents	http://arxiv.org/	يتيح لك هذا المحرك العثور على مجموعة واسعة من المنشورات الإلكترونية في الرياضيات والعلوم ومواد الدراسة في مختلف المجالات. يمكنك البحث عما تحتاجه من بين 756,133 مستندًا.
Access to more than 10 million scientific documents: books, articles, research protocols.	https://link.springer.co <u>m</u>	الوصول إلى أكثر من 10 ملايين وثيقة علمية: كتب ومقالات وبروتوكولات بحثية.
The Egyptian Knowledge Bank is considered the largest digital library in the world offering unlimited resources exclusively for Egyptians.	https://www.ekb.eg/ar/ home	يعتبر بنك المعرفة المصري أكبر مكتبة رقمية في العالم تقدم مصادر غير محدودة حصريا للمصريين.
Master's and doctoral theses at Columbia University	<u>rcaap</u>	رسائل الماجستير والدكتوراه في جامعة كولومبيا.



University of South Carolina Library	<u>scholarcommons</u>	المكتبة الجامعية لجامعة كارولينا الجنوبية
Pennsylvania State University Library	Pennsylvania State	المكتبة الجامعية لجامعة ولاية بنسلفانيا
Harvard University Library	<u>Harvard University</u>	المكتبة الجامعية لجامعة هارفارد
Free scientific research from Virginia Tech University	<u>Virginia</u> Commonwealth <u>University</u>	بحث علمي مجاني من جامعة فرجينيا للتكنولوجيا
Free scientific research from Carnegie Mellon University	<u>Carnegie Mellon</u> <u>University</u>	بحث علمي مجاني من جامعة كارنيجي ميلون
Free scientific research at the University of Pittsburgh	<u>University of</u> <u>Pittsburgh</u>	البحث العلمي المجاني في جامعة بيتسبرغ
Free scientific research at the University of Connecticut	<u>University of</u> <u>Connecticut</u>	البحث العلمي المجاني في جامعة كونيتيكت
Thousands of free e-books available for reading and downloading for everyone	<u>free-ebooks</u>	آلاف الكتب الإلكترونية المجانية متاحة للقراءة والتنزيل للجميع
Enjoy unlimited books, audiobooks, magazines, and more	<u>scribd</u>	استمتع بعدد غير محدود من الكتب والكتب الصوتية والمجلات والمزيد
A library of scientific bioscience journals published in developing countries.	www.bioline.org.br	مكتبة للمجلات العلمية في مجال العلوم البيولوجية المنشورة في البلدان النامية.



Volunteers from 102 countries have collected almost 4 million publications on economics and related science.	http://repec.org	قام متطوعون من 102 دولة بجمع ما يقرب من 4 ملايين منشور حول الاقتصاد والعلوم ذات الصلة.
It is an American state search engine on_2200+ scientific sites. More than 200 million articles are indexed	www.science.gov	إنه محرك بحث أمريكي حكومي يضم أكثر من 200 مليون من 200 مليون مقالة مُفهرسة.
It is one of the most powerful researches on academic studies texts. More than 100 million scientific documents, 70% of them are free	www.base-search.net	يُعد من أقوى الأبحاث في نصوص الدراسات الأكاديمية، يضم أكثر من 100 مليون وثيقة علمية، 70% منها مجانية.
A global search engine for master's and doctoral theses	proquest	محرك بحث عالمي لرسائل الماجستير والدكتوراه
The largest free search engine for scientific theses on the Internet	<u>ndltd</u>	أكبر محرك بحث مجاني للرسائل العلمية على الإنترنت
A global search engine for master's and doctoral theses	<u>ohiolink</u>	محرك بحث عالمي لرسائل الماجستير والدكتوراه
Master's and doctoral theses in Australia	<u>trove</u>	رسائل الماجستير والدكتوراه في أستراليا
Master's and doctoral theses at German universities	<u>eusche National</u> <u>Bibliothek</u>	رسائل الماجستير والدكتوراه في الجامعات الألمانية
Master's and doctoral theses (Al- Manara_Consulting Library)	manaraa.com/category /12/	رسائل الماجستير والدكتوراه (مكتبة المنارة الاستشارية)
Master's and doctoral theses in Scandinavian countries	diva-portal	رسائل الماجستير والدكتوراه في الدول الاسكندنافية



Master's and doctoral theses in English universities	https://www.bl.uk/hubs /research	رسائل الماجستير والدكتوراه في الجامعات الانجليزية
Master's and doctoral theses in Dutch universities	<u>narcis</u>	رسائل الماجستير والدكتوراه في الجامعات الهولندية
A site for downloading and reading ebooks for free	<u>bookboon</u>	موقع لتحميل وقراءة الكتب الالكترونية مجانا
The engine allows you to search the database, find millions of digital resources, and access open sources.	http://www.oclc.org/o aister/	يتيح لك المحرك البحث في قاعدة البيانات، والعثور على ملايين الموارد الرقمية، والوصول إلى المصادر المفتوحة
You can search world literature and access a different set of full texts of articles and dissertations.	http://dlc.dlib.indiana. edu/dlc	يمكنك البحث في الأدب العالمي والوصول إلى مجموعة مختلفة من النصوص الكاملة للمقالات والأطروحات.
The engine is an open directory for searching for various academic research information and accessing reliable sources of interest.	http://www.opendoar .org/search.php	يعد المحرك دليلاً مفتوحًا للبحث عن المعلومات البحثية الأكاديمية المختلفة والوصول إلى المصادر الموثوقة ذات الاهتمام.
The site features discovering journals, reports, research, books and scientific publications.	http://www.ojose.co m/	يتميز الموقع باكتشاف المجلات والتقارير والأبحاث والكتب والمنشورات العلمية
This site is a large art encyclopedia about fine arts and has approximately 160,000 links	http://www.artcyclop edia.com/	هذا الموقع موسوعة فنية ضخمة للفنون الجميلة، ويحتوي على ما يقارب 160,000
A huge digital library for obtaining information in the field of scientific research.	http://citeseer.ist.psu .edu/index;jsessionid =CE8F095651C7C2	مكتبة رقمية ضخمة للحصول على المعلومات في مجال البحث العلمي